
 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 25. 
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Szijjártó Péter: Magyarország is társszerzője az amerikai ENSZ-békehatározat 

tervezetének 
2025. február 24. – MTI, Magyar Nemzet, Demokrata, 444.hu 

Magyarország is társszerzője az amerikai békehatározat tervezetének, amelyről a nap folyamán 

szavaz az ENSZ, ezért a kormány ezt fogja támogatni az Ukrajna és az európai uniós tagállamok 

által benyújtott szöveg helyett - jelentette be Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter 

hétfőn Brüsszelben. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető 

az európai uniós külügyi tanács ülését követő sajtótájékoztatóján azt közölte, hogy a nap 

folyamán az ENSZ-ben szavazás lesz két békehatározatról, amelyek közül az egyiket az Egyesült 

Államok kezdeményezte, a dokumentum öt társszerzője pedig Magyarország, Izrael, Georgia, 

Észak-Macedónia és Argentína. "Ez az egyik békehatározati javaslat, amely rövid, a békére 

koncentrál, s ennél fogva kijelöli a reális utat a békekötéshez" - hangsúlyozta. Végül kitért arra 

is, hogy többen felszólaltak az ukrán EU-csatlakozási tárgyalások megkezdése mellett, ő viszont 

rögtön világossá tette, hogy erről szó sem lehet. "Sőt, ahhoz, hogy az úgynevezett nyitó közös 

európai álláspontot elfogadjuk a tárgyalások megnyitásaként, ahhoz nekünk előfeltételünk, 

hogy azt a kisebbségi akciótervet, amelyet az ukránok megígértek, és amelynek célja a mi 

felfogásunk szerint az, hogy a kárpátaljai magyar közösség összes elvett jogát visszaadják, azt 

hajtsák végre, s tegyenek le egy világos tervet erre nézvést" - tudatta. 

 

Nacsa Lőrinc: a kárpátaljai magyarok számíthatnak a magyar kormányra 
2025. február 24. – MTI, Magyar Hírlap, Hír TV, Ma7.sk, Vajdaság.ma, karpat.in.ua, TV21 

Ungvár, Kossuth Rádió  

A kárpátaljai magyarok számíthatnak a magyar kormányra és az egész nemzet összefogására - 

hangoztatta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára hétfőn Budapesten, a 

Nemzetpolitikai Kutatóintézet konferenciáján. Nacsa Lőrinc az orosz-ukrán háború 

kitörésének harmadik évfordulója alkalmából rendezett A háború hatása a kárpátaljai magyar 

közösségre című eseményen kiemelte, Magyarország a háború kezdete óta azt az álláspontot 

képviseli, hogy mihamarabb tűzszünet és béke kell. Magyarország számára a béke nemzeti 

kérdés, mivel kárpátaljai magyarok is életüket veszítik a háborúban - mutatott rá az 

államtitkár. Nacsa Lőrinc felidézte, kezdetben Magyarország mellett csak a Vatikán támogatta 

a mielőbbi békekötést, az amerikai elnökválasztással azonban "megváltozott a széljárás", 

jelentősen megerősödött a békét támogatók tábora. Magyarország bízik abban, hogy a 

béketárgyalások meghozzák majd Ukrajna lakosságának és a magyar nemzetrésznek is azt a 

biztonságot és nyugalmat, amely mindenki számára elősegíti a szülőföldön való megmaradást 

és boldogulást - hangsúlyozta az államtitkár. Ferenc Viktória, a Fidesz európai parlamenti (EP-

) képviselője azt hangoztatta, Magyarország már sokszor bebizonyította, hogy a bajban, a 

rászorulók segítésekor egységesen tud fellépni és cselekedni, és így tesz az orosz-ukrán háború 

kitörése óta is, hiszen történetének eddigi legnagyobb humanitárius segítségét nyújtja.  
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Simicskó István: közös érdek a fegyveres konfliktusok mielőbbi lezárása 
2025. február 24. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Hír TV 

A Kereszténydemokrata Néppárt (KDNP) frakcióvezetője szerint közös érdek, hogy a fegyveres 

konfliktusokat mielőbb lezárják, és a kölcsönös párbeszéd segítségével, a bizalom és béke 

talaján újra megnyissák a kapukat egy hosszabb, fejlődést hozó időszak előtt. Simicskó István 

hétfői, MTI-hez eljuttatott közleményében felidézte: három évvel ezelőtt szinte az összes 

híradás arról számolt be, hogy orosz csapatok kezdtek benyomulni Ukrajna területére. Ugyan 

a világsajtóban már korábban megjelentek találgatások arról, hogy Oroszország támadásra 

készülhet, ennek ellenére az egész világot sokként érte a hadművelet megindítása. Simicskó 

István emlékeztetett: a Fidesz-KDNP a kezdetektől fogva a béke pártján állt és a diplomáciai 

megoldást szorgalmazva, azonnali tűzszünetet sürgetett. Mindvégig ellenezve azokat a 

döntéseket, melyek a háború eszkalálódásához vezethetnek és visszavethetik a konfliktus 

mielőbbi békés rendezését. Magyarország kiemelt szerepet vállalt a humanitárius 

feladatokban, a háború elől menekülők befogadásában. Olyan intézkedések születtek, melyek 

egyaránt igyekeztek megkönnyíteni, elősegíteni a beilleszkedést a határon túli magyaroknak és 

az ukránoknak - fejtette ki a frakcióvezető. 

         
Kommentsiralmak helyett valódi jogorvoslat: Molnár Zsolt helyettes 

ombudsman sikerekről, legerdélyibb ügyekről  
2025. február 24. – Krónika 

Sok panasz érkezik a Nép Ügyvédjének is nevezett ombudsmani hivatalhoz a romániai magyar 

közösség tagjaitól és a magyarlakta térségekből, de ezek túlnyomó többsége nem a kisebbségi 

jogokat érinti, a magyarok is nagyrészt ugyanazokkal a bürokratikus akadályokkal küzdenek, 

mint bárki más Romániában – állapítja meg a Krónikának adott interjúban Molnár Zsolt. Az 

ombudsmanhelyettes kitér az Erdélyre leginkább jellemző ügyekre és olyan sikertörténetekre 

is, amelyek a mai „kommentvilágban” tovább növelhetik a hivatalos eljárások, a Nép Ügyvédje 

intézményével szemben táplált bizalmat.  

 

Pro Urbe: Sepsiszentgyörgyön a lakosságot kérik, jelöljenek díjazottat 
2025. február 24. – maszol.ro 

Akárcsak az elmúlt esztendőkben, Sepsiszentgyörgy önkormányzata idén is jelölési pályázatot 

hirdetett a 2025. évi Pro Urbe díj odaítélésére. A díszpolgári címre bármelyik sepsiszentgyörgyi 

lakos javasolhat olyan hetvenedik életévét betöltött, arra érdemes sepsiszentgyörgyi születésű 

vagy Sepsiszentgyörgyön élő személyt, aki munkásságával öregbítette a háromszéki 

megyeszékhely hírnevét városi, megyei, országos vagy nemzetközi téren, függetlenül a jelölt 

állampolgárságtól, nemzetiségtől, lakóhelytől, nemétől, illetve felekezeti és politikai 

hovatartozástól. Sepsiszentgyörgyön 1997-ben alapították a Pro Urbe díjat és 2014-ig évente 

három magyar és egy román személy kapta meg, majd megváltoztatták a szabályzatot és már 
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évente csak egy érdemes sepsiszentgyörgyi polgár kapja a díszpolgári címet. A szabályok 

megváltoztatása óta csak néhány alkalommal – többek között tavaly – tértek el a rendtől, 

miután a helyi tanács román képviselői panaszkodtak, hogy nem kapott sepsiszentgyörgyi 

román személyiség Pro Urbe-díjat.  

 

Magasabb minőséget eredményezhet az oktatásban a kerettantervi reform 
2025. február 24. – erdon.ro 

A középiskolai kerettantervek reformjának célja a tanulók túlterheltségének csökkentése, a 

rugalmasabb, diákközpontúbb és gazdagabb oktatási kínálat kialakítása. A fokozatosság elve 

alapján szervezett oktatással lehetőséget teremtenének az utolsó középiskolai években a 

szaktárgyi tudás elmélyítésére. Ugyanakkor a románnyelv-oktatás is új elemekkel 

gazdagodhat, amennyiben a javaslatok „túlélnek” a döntéshozatalig. Mindettől az oktatás 

hatékonyságának és minőségének növekedését várják az oktatáspolitika szereplői. Szabó Ödön 

parlamenti képviselőt, az oktatási bizottság alelnökét kérdeztük a küszöbön álló változásokról. 

 

Az RMDSZ elkezdte az aláírásgyűjtést Crin Antonescunak 
2025. február 24. – maszol.ro, Krónika 

Kelemen Hunor szerint Crin Antonescu azért is jó jelölt, mert nem vágyik a hatalomra. “A mai 

naptól gyűjtjük az aláírásokat Crin Antonescunak. Számítunk az Ön támogatására is! Olyan 

elnökre van szükség, aki tiszteli a magyarokat, hisz az együttműködésben, aki nem hatalmat 

akar, hanem a polgárok szolgálatát. Románia előre menjen, ne hátra!” – olvasható az RMDSZ 

hétfő délutáni Facebook-posztjában. A Románia, Előre Szövetség vezetőivel együtt tartott 

hétfői sajtótájékoztatóján Kelemen Hunor kijelentette, olyan személyt a legjobb hatalommal 

felruházni, aki nem vágyik a hatalomra, és ilyen személy Crin Antonescu, a kormánykoalíció 

elnökjelölte. Az RMDSZ elnöke Antonescut egy olyan értékelvű politikusnak tartja, aki tiszteli 

az emberi méltóságot, a szabadságot és a demokráciát. Szerinte a koalíció jelöltje tapasztalt 

politikus, aki tudja, mikor kell nemet és mikor kell igent mondani. “Olyan ember, aki 

tiszteletben tartja az etnikai közösségeket” - fogalmazott az RMDSZ elnöke. 

 

Szociális programok és kampányok továbbra is csak románul 
2025. február 24. – erdon.ro 

A nagyváradi szociális ellátás egyik visszássága az, hogy a hátrányos helyzetű embereket, 

csoportokat közösségeket segítő rendezvények és kampányok kizárólag román nyelven 

zajlanak, a kisebbségi létmódból fakadóan bizonyos mértékben hátrányos helyzetűnek számító 

magyar és roma közösség nem jut hozzá anyanyelvén ezekhez a típusú szociális 

szolgáltatásokhoz. Pedig a Nagyváradi Szociális Ellátási Igazgatóság (DASO) 2024-ben is 

nagyon aktív volt, sok változatos tevékenységet és kampányt bonyolított le mind gyerekek, 

mind pedig idősek számára. Az intézmény vezetője kiemelte, hogy az ügyfélfogadó és szociális 

osztályon dolgozó munkatársak nagy része tud magyarul, így a segélyért folyamodó magyar 

anyanyelvű személyekkel tudnak kommunikálni, mint ahogy a roma anyanyelvűekkel is 

románul vagy magyarul értetik meg magukat az intézmény dolgozói. Kiemelte, hogy szükség 

E
rd

é
ly

 

https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2025/02/magasabb-minoseget-eredmenyezhet-az-oktatasban-a-kerettantervi-reform-2
https://maszol.ro/belfold/Az-RMDSZ-elkezdte-az-alairasgyujtest-Crin-Antonescunak
https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2025/02/szocialis-programok-es-kampanyok-tovabbra-is-csak-romanul-2


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 25. 

esetén a szociális ankétokat, az idősgondozást is azok a munkatársak végzik el, akik tudnak 

magyarul. 

 

Két új sátortetős jégpályát épít a Székelyföldi Jégkorong Akadémia 
2025. február 24. – maszol.ro 

Mobil jégpályák építésével fejleszti két alközpontja infrastruktúráját a Székelyföldi Jégkorong 

Akadémia. A két új jégpálya Gyimesközéplokon és Csíkszentsimonban épül, célja, hogy a helyi 

gyermekek könnyebben hozzáférjenek a minőségi jégkorongedzésekhez, elkerülve a hosszú 

utazásokat. Mint az SZJA hivatalos honlapján beszámolnak róla, a célirányos beruházásra azért 

van szükség, mert az alcsíki, illetve gyimesi alközponthoz tartozó gyermekek másfél-két óra 

jeges edzésért legalább ennyit vagy többet kellett utazzanak. „Az akadémia és az érintett 

térségek polgármesterei hosszú előzetes egyeztetést követően, stratégiai szempontok mentén 

döntöttek úgy, hogy a csíkszeredai Molnár Lajos Műjégpályához hasonló pályákat létesítenek 

Gyimesközéplokon és Csíkszentsimonban” – közölte az akadémia. „A Székelyföldi Jégkorong 

Akadémia kötelékében két alközpont, a LOKI SC és az Alcsík SK is korszerű, az időjárási 

körülményektől függetlenül üzemelő műjégpályákon tarthatja majd a jégkorongedzéseket, 

anélkül, hogy ehhez a fiatalok nagy távolságokat kellene megtegyenek” – nyilatkozta Tánczos 

Barna miniszterelnök-helyettes, a jégkorong-akadémiát működtető Mens Sana Alapítvány 

elnöke. 

        
Gubík Webernek: A Néppártnak a Patrióták szövetségét kell keresnie 
2025. február 24. – ma7.sk  

Manfred Weber telefonon érdeklődött a Magyar Szövetség felől az Európai Néppárt áprilisi 

tisztújítása előtt - dérül ki Gubík László hétfői Fb-bejegyzéséből. A Magyar Szövetség elnöke az 

Európai Néppárt európai parlamenti frakcióvezetőjének elmondta, a külhoni magyar pártok 

között egyezség van, hogy gyűjtőpárti, egész közösséget képviselő természetük miatt még 

mindig a Néppárt a természetes politikai “élőhelyük”, de arra törekszünk, hogy konstruktív és 

szoros legyen a kapcsolat az egyre erősödő Patrióta pártcsaláddal. Gubík felhívta rá Manfred 

Weber figyelmét, hogy ha fontos a Néppártnak a kereszténydemokrata értékek képviselete, 

akkor a Patriótákkal kell keresniük a szövetséget. Arra is rámutatott, hogy sokkal komolyabban 

oda kell figyelni a továbbiakban az őshonos nemzeti közösségek jogainak képviseletére, ami a 

Néppártban elvileg hagyományos politika, a Patriótáknál viszont egyelőre nincs jele ilyennek. 

 

A Fórum Kisebbségkutató Intézet az idén is meghirdeti a fiatal kutatóknak szóló 

Tóth Károly Fiatal Kiválósági Programot 
2025. február 24. – felvidek.ma  

A Fórum Kisebbségkutató Intézet Tóth Károly Fiatal Kiválósági Program (TKFKP) névvel 

pályázatot hirdet a társadalomtudományi kutatások iránt elkötelezett szlovákiai fiatalok 

támogatására. Pályázhat minden 30 éven aluli szlovákiai állampolgár, akinek a pályamunkája 
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megfelel a TKFKP kiírása által meghatározott feltételeknek. Minden pályamunkát az érintett 

tudományterület két elismert szakembere bírálja el. A TKFKP bírálóbizottsága azokat a 

pályamunkákat díjazza, amelyeket tudományos közlésre alkalmasnak tart. 1. Tóth Károly 

kutatói ösztöndíj – Kiemelkedő színvonalú dolgozat. A pályamunka díja: 1200 euró, amelyen 

felül a díjazott szakmai segítséget kap a pályamunka továbbgondolásához és a publikálásra való 

előkészítéshez. Az elkészült pályamunkát a Fórum Társadalomtudományi Szemle közli. 2. 

Fórum ösztöndíj – Kiváló színvonalú pályamunka. A pályamunka díja: 800 euró, amelyen felül 

a díjazott szakmai segítséget kap a pályamunka átdolgozásához, publikálásra való 

előkészítéséhez. Az elkészült pályamunkát a Fórum Társadalomtudományi Szemle közli. 

   
Tonino Piculát fogadta Kovács Elvira 
2025. február 24. – Pannon RTV 

A szerb parlament Európai Integrációs Bizottságának elnöke kiemelte, fel kell ismerni azokat 

a reformokat, amelyeket a csatlakozási folyamat előmozdítása érdekében tett Szerbia az elmúlt 

időszakban. Háromnapos látogatásra érkezett Szerbiába Tonino Picula, az Európai Parlament 

szerbiai jelentéstevője. Picula ma Kovács Elvirával, a szerb parlament Európai Integrációs 

Bizottságának elnökével találkozott. Beszélgetésük témája elsősorban a határozattervezet volt 

- írta közösségi oldalán Kovács Elvira. A politikus hozzátette, az EP-képviselőknek március 6-

ig van lehetőségük arra, hogy módosítási indítványt nyújtsanak be a dokumentumra. A 

bizottság elnöke szerint reális képet kell festeni Szerbiáról, valamint fel kell ismerni azokat a 

reformokat, amelyeket a csatlakozási folyamat előmozdítása érdekében tett az ország az elmúlt 

időszakban. A beszélgetés során szó esett Szerbia külpolitikájának az EU-val való 

harmonizációjáról is. 

 

Žarko Mićin Újvidék új polgármestere 
2025. február 24. – Magyarszo.rs, Pannon RTV 

A városi képviselő-testület megválasztotta a székváros új polgármesterét Žarko Mićin 

személyében. Az ülésen 45 képviselő vett részt, mindannyian támogatták a javaslatot. Az 

ellenzék nem volt jelen az ülésen. Mićin mellett megbízást kapott Đurađ Jakšić is, aki az előző 

polgármester, Milan Đurić helyettese volt, ezentúl is polgármester-helyettesi tisztségben végzi 

munkáját. A testület a városi tanács tagjait szintén megnevezte, a fontos pozíciókat továbbra is 

tapasztalt szakemberek töltik be: Dejan Mandić a pénzügyekért, Mirjana Marković a 

beruházásokért, Danijela Andrić a kommunális kérdésekben és a felügyelőségek munkájáért, 

Sonja Radaković a szociális védelemért, Maja Čeremidžić Šainović és Vanja Petković pedig a 

kultúráért és a környezetvédelemért felel. 

 

Bemutatóra készül a Szabadkai Népszínház Magyar Társulata 
2025. február 24. – Pannon RTV 

Új előadással készül a Szabadkai Népszínház Magyar Társulata. Az előadás címe Tyúklétra, 

avagy mi csorog a nyakunkba, amely az elvándorlás témáját járja körbe. A darab szövegét 
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Rókus Zoltán, vajdasági színész írta még korábban a Kortárs Vajdasági Szerzők 

Drámapályázatán. A zenés vígjátékot László Sándor rendezte. A bemutató március 1-én lesz 

látható 19.30-kor a Jadran színpadán. László Sándor, rendező: „Egy nagyon mai témáról beszél 

ez az előadás, nagyon vajdasági, nagyon a miénk, olyan karakterekkel van telis - tele akiket 

ismerünk, akik közöttünk élnek, közöttünk járnak. Egy fura közeg, sok vidámsággal, sok 

humorral, jó zenékkel és nagyon jó színészi alakításokkal van telis- tele.” 

 

Eltáncolták a telet Csókán 
2025. február 24. – Pannon RTV 

A helyi Móra Ferenc Magyar Művelődési Egyesület már harmadik alkalommal szervezte meg a 

néptánc kavalkádot, ahol több település gyermek néptáncosai léptek színpadra vasárnap 

délután. A csókai színházterem adott otthon a mintegy hét településről érkező közel 100 gyerek 

tánc előadásának. A fellépők többek között Kelebiáról, Ludasról, Hajdújárásról, 

Törökkanizsáról, Szajánból érkeztek. Dunai Andrien és Lőrinc Renáta a tiszaszentmiklósi 

csapat tagjai, ami csaknem 20 tagból áll. A farsangos néptánc kavalkádon az óvodás 

gyermekektől kezdve a legnagyobbakon át szinte mindenki színpadra lépett. A csapatok 

nagyobb részét Varga Viola és Gazsó Tibor oktatja. Mint mondják, ez az alkalom összehozza a 

fiatalokat, ez által pedig gazdagítja a közösséget: „Nagyon fontos a gyerekek számára, hogy 

legyen másik közösségük az iskolai közösségen kívül.” 

       
Elindult Budapestre az új ukrán nagykövet 
2025. február 24. – karpataljalap.net 

Fegyir Sandor, Ukrajna rendkívüli és meghatalmazott magyarországi nagykövete hétfőn reggel 

elindult Budapestre, hogy megkezdje szolgálatát – írja a Jevropejszka Pravda (JP) február 24-

én a diplomata Facebook-oldalára hivatkozva. Sandor három – ukrán, magyar és angol – 

nyelvű bejegyzésében felidézte, hogy pontosan három éve Ungváron a katonai sorozóirodánál 

állt sorban, hogy csatlakozzon a hadsereghez, és kelet felé induljon „fegyverrel védeni Ukrajnát 

a történelmi ellenségünkkel szemben mely jelenleg a kremli rezsim”. „Ma reggel pedig 

nyugatra, Budapestre tartok, hogy immár nagykövetként, nem pedig pixeles egyenruhában 

védjem Ukrajna érdekeit Magyarországon és építsem a jószomszédi kapcsolatokat Közép-

Európában” – írta Sandor. 

 

A háború hatása a kárpátaljai magyar közösségre 
2025. február 24. – Karpat.in.ua 

„A háború hatása a kárpátaljai magyar közösségre” címmel rendezett konferenciát a 

Nemzetpolitikai Kutatóintézet az ukrajnai háború kitörésének 3, évfordulója kapcsán. Nacsa 

Lőrinc, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára beszédében kiemelte: 

hatalmas siker, hogy 3 év elteltével a kárpátaljai magyar intézményrendszer működik, és 

fejlődni is tud. Brenzovics László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség elnöke a 

konferencia zárszavában hangsúlyozta: a helyi magyar közösség az elmúlt évtizedekben sok 
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megpróbáltatáson ment keresztül, azonban mindig talpon tudott maradni. Ferenc Viktória 

kárpátaljai származású európai parlamenti képviselő kiemelte: Ukrajna első számú külpolitikai 

célja a nyugati integráció, aminek alapfeltétele kell, hogy legyen a nemzetiségi kisebbségi jogok 

biztosítása. Ukrajnában már 3 éve dúl a háború, egyre súlyosabb a gazdasági- és szociális 

válság. Magyarország viszont egy stabil pont a kárpátaljaiak számára, a magyar összefogással 

nyújtott támogatások és adományok pedig a mindennapok túlélésben is nagy segítséget 

nyújtanak. 

 

Zajlanak a foglalkozások és a mentorprogram a VII. ZeneVarázslat képzésen 
2025. február 24. – Kárpátalja.ma 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány 2025. január 27-e és július 31-e között a Kulturális és 

Innovációs Minisztérium támogatásával klasszikus zenei tehetséggondozó programokat valósít 

meg, melynek része a VII. ZeneVarázslat 120 órás képzés és hangverseny és egy klasszikus 

zenei tábor Várnagy Andrea, Magyarország Érdemes Művésze, Liszt Ferenc- és Budapest 

Márka-díjas zongoraművész szakmai közreműködésével és Dr. Vitályos Eszter a Magyar 

Kormány Miniszterelnöki Kabinetiroda kormányszóvivője, kormányzati kommunikációért 

felelős államtitkár fővédnökségével. A VII. ZeneVarázslat képzésre 7 kárpátaljai művészeti 

iskola képviseletében 25 ifjú zongorista 9 zongoratanár diákjaként nyert felvételt. 

 

Tetőtől talpig viseletben a színpadon: szakmai konferencia a HHH-Kárpátalja 

szervezésében 
2025. február 24. – Karpat.in.ua 

Nem csupán néptáncainknak, a kísérő zenének, a fellépők viseletének is hitelesnek kell lennie. 

Ezzel a céllal szervezett Tetőtől talpig viseletben a színpadon címmel szakmai konferenciát a 

Hagyományok Háza Hálózat – Kárpátalja. A fórumnak a beregszászi Ortutay Elemér 

Görögkatolikus Központ adott otthont. A kárpátaljai viseletvarrók, néptáncoktatók, 

óvodapedagógusok részvételével megtartott fórum célja hiánypótló ismeretek megszerzése, 

amelyek révén a jelenlévők szakmaiságukat mélyíthetik el. Pál Katalin, a Hagyományok Háza 

Hálózat – Kárpátalja vezetője felszólalásában hangsúlyozta, örömmel konstatálta, hogy a 

szakmai napon óvodapedagógusok is részt vesznek, mivel rájuk nagyon nagy felelősség hárul. 

A kicsinyek ízlését nem csupán a népi játékok, mondókák, a néptánc és népzene formálják, 

hanem a fellépések során viselt ruhák is jelentős mértékben hozzájárulnak. Mindenképpen 

lényeges, hogy mind a népzene, mind a viseletek terén jó irányba, a hitelesség felé haladjunk, 

összegezte Pál Katalin. 

 

Kötetbemutatókkal méltatták az anyanyelv napját a Rákóczi-főiskolán 
2025. február 24. – Kárpátalja.ma 

Könyv- és folyóiratbemutatót tartottak február 24-én a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskola Kótyuk István Filológia Campusán. A főiskola filológia tanszékének rendezvényét az 

anyanyelv nemzetközi napja kapcsán tartották meg. A délutánt Ferku Szilveszter, a II. RF KMF 

Filológia Tanszék Magyar Tanszéki Csoportjának munkatársa nyitotta meg. Előadásában 
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Kányádi Sándor egyik megzenésített verse, a Valaki jár a fák hegyén hangzott el. Az anyanyelv 

nemzetközi napjának történetét Huzina Eszter ismertette. Beszédében hangsúlyozta a nyelvi 

sokszínűség fontosságát, amelyre a Rákóczi-főiskola nagy hangsúlyt fektet. „Ma, 2025-ben 

olyan tudományos alkotásokon keresztül hívjuk fel a figyelmet a többnyelvűség hasznosságára 

és természetességére, amelyek a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Filológia 

Tanszékéhez kapcsolódóan jelentek meg” – mondta. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 24. – Kossuth Rádió 

 

„A háború hatása a kárpátaljai magyar közösségre” címmel rendezett konferenciát a 

Nemzetpolitikai Kutatóintézet az ukrajnai háború kitörésének 3. évfordulójára emlékezve. A 

budapesti konferenciáról Iváncsik Attila készített összeállítást. 

 

Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke a szabadkai Hét nap című hetilap 

podcastjának adott hosszabb interjúban elemezte a szerbiai politikai helyzetet, különös 

tekintettel a tavaly november óta tartó tömeges tüntetésekre, az oktatási intézmények egy 

részének munkabeszüntetésére és a VMSZ-t a Szerb Haladó Párttal való együttműködés miatt 

ért kemény bírálatokra. Pásztor Bálint gondolataiból Ternovácz István válogatott. 

 

A temesvári Bartók Béla Líceum bentlakása ettől a tanévtől kezdődően, pályázat révén, 

bekerült a Lakiteleki Népfőiskola Alapítvány szórványkollégiumokat támogató programjába. A 

kollégium diákjai, a Diákönkormányzat tagjaival és a megye más iskoláinak tanulóival 

kiegészülve, tanulmányutat tettek a Hungarikum Ligetbe, majd Szegedre és Budapestre is 

ellátogattak. Ezen kívül a kollégiumban heti rendszerességgel olvasókör, valamint önismereti 

és személyiségfejlesztő kör indult. A tanulmányút élményeiről, illetve a program céljáról 

Lehőcz László először Iliescu Júlia aligazgatót kérdezte. 

 

Felújítás miatt három évre bezárják a turisták és a hívek előtt Gömör egyedi ékszerdobozát, a 

csetneki evangélikus templomot, amely a felső-gömöri egykori bányaváros szimbóluma, 

egyben a Kárpát-medence egyik legkülönlegesebb 13. századi szakrális építménye.  A 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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templomban a magyar szent királyokról és az udvartartásukban élő hölgyekről készült freskók 

nagy része páratlan ritkaságnak számít. Bartók Csaba tudósítása. 

 

Több tucat gyerek, fiatal és idősebb hagyományőrző, mester és tanítvány érkezett Moldvából, 

Gyímesből és a Barcaságról, hogy a 28. Csángó bálon megmutathassa a még élő vagy újjáéledt 

zenés, táncos hagyományokat. A budapesti Millenárison tartott rendezvényen Veres Emese-

Gyöngyvér is ott volt, aki Benke Gráci főszervezőt kérdezte a részletekről. 

 

Identitás- és közösségépítő szereppel bír az évről évre megszervezett Konzul Kupa síverseny. A 

székelyföldi Hargitafürdőn Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusának és partnereinek 

tizenkettedik rendezvényén több mint 300 versenyző állt rajthoz sífutásban és lesiklásban. A 

XII. Konzul Kupa Potápi Árpád János emlékversennyel a szervezők a Miniszterelnökség néhai 

nemzetpolitikai államtitkárának emléke előtt is tisztelegtek. Bíró István összeállítása. 


